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   گزارش2
امس�ال ب�ود كه 
تعطيل�ي  خب�ر 
كاشي ايرنا اولين و قديمي ترين كارخانه توليد 
كاشي كشور با نزديك به 9 دهه فعاليت شوك 
بزرگي به اين صنعت وارد كرد.  البته اين تنها 
واحد توليدي كاشي و سراميك نبود كه دچار 
اين معضل ش�ده بود، كارخانه هاي بسياري از 
جمله كاشي گيلانا، خزر، حافظ و كوير يزد نيز 
از مدت ها قبل تعطيل ش�ده بودند.  بررسي ها 
نشان مي دهد، تأمين نشدن تسهيلات بانكي 
و ارزي، ادامه ركود در س�اخت و ساز، افزايش 
موجودي انبارهاي كارخانه ها و عاملان فروش 
به بي�ش از 250 ميلي�ون متر مرب�ع، كاهش 
صادرات و افت قيمت ها از جمله دلايلي است 
كه موجب بروز بحران در اين صنعت شده است. 

    
اگر چاره اي انديشيده نش��ود، تا پايان سال شاهد 
تعطيلي 10 تا 20 كارخانه توليد كاشي و سراميك 
خواهيم بود.  رئيس اتحاديه كاشي سازان كشور در 
اين رابطه مي گويد: »رونق بازار كاشي و سراميك 
رابطه مستقيمي با ساخت و ساز دارد و اين درحالي 
است كه هم اكنون در بيشتر مناطق كشور با ركود 
مواجه هس��تيم لذا به جرأت مي توان گفت تا اين 
بخش فعال نش��ود نمي توان به آينده اين صنعت 
اميدوار بود.«  مصطفي گودرزي با اشاره به عرضه 
بيش از تقاضا مي افزايد:»در حالي كه كشور سالانه 
به 250ميليون متر مربع كاشي و سراميك نياز دارد 
اما در حال حاضر حدود 350 تا 400 ميليون متر 
مربع كاشي و سراميك در انبار كارخانه ها و مراكز 

توزيع انباشت شده است.« 
  تعطيلي اولين كارخانه كاشي كشور 

 اواخر خردادماه سال جاري بود كه رئيس انجمن 
توليد كنندگان كاشي سراميك كشور از تعطيلي 
كارخانه كاشي »ايرنا« خبرداد.  بهرام عزيزاده در 
اين خصوص مي گويد:»ركود در بازار باعث شده 
تا توليدات كارخانجات كاش��ي و سراميك كشور 
با بح��ران مواجه ش��ود به طوري كه ه��م اكنون 
اكثر اين واحدهاي تولي��دي با كمتر از 50 درصد 
ظرفيت خود كار مي كنند كه اين موضوع به هيچ 
عنوان فعاليت توليدي محسوب نمي شود.« اين 
كارشناس صنعت كاشي و س��راميك با اشاره به 
تلاش هاي مديران كارخانه »ايرنا« براي فعاليت 

دوب��اره، ادامه مي دهد: »مس��ئولان اين كارخانه 
در تلاشند با رفع مشكلات خط توليد، دوباره اين 

واحد توليدي را راه اندازي كنند.« 
  مشكلاتي كه موجب تعطيلي كارخانه ها شدند

چند دهه قبل رونق در ساخت وساز در كشور موجب 
شد تا بسياري از افراد در زمينه ساخت وساز و صنايع 
مربوطه سرمايه گذاري كنند و اين مسئله موجب 
شد به يكباره تنوعي از انواع محصولات ساختماني 
با كيفيت هاي مناسب در كش��ور توليد شود و اين 
موضوع تا جايي پيش رفت كه علاوه بر تأمين شدن 
نيازهاي داخلي، اجناس مورد احتياج كش��ورهاي 
همسايه نيز تأمين شد، اما با اشباع بازار ساخت وساز 
در كنار تعطيلي صادرات به برخي از كش��ورهاي 

همس��ايه، به ناگاه اين صنعت دچار بحران شد. در 
كنار اين موضوع، تأمين نشدن تسهيلات بانكي و 
ارزي، افزايش موجودي انبارهاي كارخانه ها و عاملان 
فروش به بيش از 250 ميلي��ون متر مربع، كاهش 
صادرات و افت قيمت ها موجب ش��د تا اين صنايع 
دچار بحران و در نهايت تعطيلي شوند.  آمارها نشان 
مي دهد، درحال حاضر ع��لاوه بر تعطيلي كارخانه 
كاشي »ايرنا« واحدهاي توليدي ديگري مانند كاشي 
كاشانه كازرون فارس، حافظ شيراز و كوير يزد نيز در 
چند سال اخير تعطيل شده اند.   مصطفي گودرزي، 
رئيس اتحاديه كاشي سازان با تأييد بحران موجود 
براي توليدكنندگان صنعت كاشي و سراميك كشور 
مي گويد:»در حال حاضر چند كارخانه، توليد كاشي 
و سراميك به دليل مشكل تأمين نقدينگي تعطيل 
ش��ده و تعدادي ديگر از اين واحدها نيز در آستانه 

ورشكستگي قرار دارند كه بايد به فكر چاره بود.« 
  تنها راه نجات حمايت هاي دولتي 

آمارها نشان مي دهد تاكنون 10 شركت مهم توليد 
كاشي در استان هاي مختلف كشور به علت مشكلات 
متعدد تعطيل شده و اين موضوع سبب بيكاري ده ها 
هزار نفر از نيروهاي متخصص اين صنايع شده است.  
رئيس اتحاديه كاشي سازان با اشاره به مصوبه جديد 
دولت براي پرداخت تسهيلات به واحدهاي توليدي 
بدهكار به سيستم بانكي، تصريح مي كند:»اگر اين 
مصوبه به درستي اجرا ش��ود، مي تواند تا حدودي 
مش��كل برخي كارخانه ها را برطرف كند، اما اين 
موضوع به تنهايي نمي تواند درمان قطعي براي حل 
مشكل اين صنعت باشد و زماني مي توان اين معضل 
را برطرف كرد كه علاوه بر ساخت وساز در كشور، 

صادرات نيز رونق بگيرد.« 

اگرچه به حكم ماده 63 آيي��ن نامه داخلي مجلس 
تمهيداتي براي ارتباط نماين��دگان با مخاطبان در 
مركز حوزه انتخابيه صورت گرفته اما توس��عه كلان 
استان مازندران ايجاب مي كند با تقويت ساختاري، 
سازماني و بس��ط فعاليت هاي مجمع نمايندگان و 
بهره گيري از مشاوران و كارشناسان مجرب علاوه بر 
مسائل شهرستاني مباحث استاني، منطقه اي و ملي 
توسط مجمع نمايندگان مورد توجه جدي قرار گيرد.  
مجمع نمايندگان مازندران در كنار پيگيري مطالبات 
محلي مي تواند الگويي از همگراي��ي، كلان نگري و 
وحدت استاني را به نمايش بگذارد و از ظرفيت هاي 
ملي براي توسعه پايدار زادبوم نهايت استفاده را نمايد. 
بدون ترديد انسجام استاني نمايندگان مازندران آثار و 
پيامدهاي فرهنگي و اجتماعي قابل توجهي در سطح 

ملي و درون استاني خواهد داشت. 
  پيگيري اولويت ها در مجلس 

نماينده مردم باب��ل در مجلس با بي��ان اينكه امروز 
وظيفه داريم براي ايجاد فرصت هاي جديد اشتغالزايي 

جوانان تلاش كنيم، ب��ه »جوان« گفت: بس��ياري 
از پروژه هاي عمران��ي در مازندران تاريخي ش��ده و 
وعده هاي مسئولان عملياتي نشده است. اميدواريم 
در اين مرحله هم��ه نماين��دگان از ظرفيت بودجه 
95 و برنامه ششم توسعه براي اتمام پروژه هاي نيمه 
تمام تلاش كنند. به ويژه راه هاي مواصلاتي اس��تان 
كه به رغم تلاش هاي اين سال ها هنوز جاده سوادكوه 
و هراز به عنوان دو راه مهم مواصلاتي نيمه تمام است.  
حسين نيازآذري با بيان اينكه در دوره نهم با تلاش 
نمايندگان، بس��ياري از پروژه هاي كلان اس��تان در 
رديف بودجه قرار گرفتند، تصريح كرد: در اين دوره از 
كار و خدمت با تأكيد به اتمام پروژه هاي نيمه تمام به 
ويژه كنارگذرهايي كه به عنوان معضل مطرح است، 
بايد تلاش كنيم. به همين خاطر در مجمع نمايندگان 
هماهنگ شديم كه هر كدام از نمايندگان استان در 
كميس��يون هاي مختلف حضور يابيم تا از ظرفيت 
هر كميسيون براي استان استفاده شود. ما از دولت 
حمايت مي كنيم ب��ه خاطر م��ردم و از دولت انتقاد 

مي كنيم به خاطر مردم. 
  تعيين جايگاه در برنامه ششم توسعه

قاس��م احمدي لاش��كي، رئيس مجمع نمايندگان 
مازندران و نماينده مردم نوشهر و چالوس نيز با بيان 
اينكه نبايد جزيره اي فكر كنيم، گفت: اگر امروز جايگاه 
مازندران را در برنامه ششم توسعه مشخص نكنيم ضرر 
مي كنيم. در همين رابطه در نشست با دكتر لاريجاني 
نيز از ايشان خواستيم كه به ما كمك كنند. مشكل 
عمده ما كشاورزي، تغيير كاربري، بحث زباله، ورزش و 
پروژه هاي نيمه تمام است. چرا نيروگاه زباله سوز ساري 
و نوشهر به جايي نرسيد و تازه الان مي گويند مجوز 
زيست محيطي نداريد؟ چرا آزادراه تهران - چالوس 
زودتر راه اندازي نمي شود؟ موضوعات عمده ورزش 
مازندران امروز اين است كه چرا نساجي قائمشهر و 

شموشك نوشهر در سطح بالاي كشور قرار ندارند؟ 
  حل مشكل تاريخي نساجي مازندران

نماينده مردم قائمشهر، سوادكوه، جويبار و سيمرغ 
اولويت مازندران را حل مس��ائل اقتصادي و مشكل 

اشتغال مي داند. عبدالله رضيان در گفت وگو با »جوان« 
افزود: مشكلات شهرك هاي صنعتي و تعطيل بودن 
واحدها بايد مورد بررسي قرار گيرد و به آن توجه شود. 
به طور ويژه روي بحث كارخانه نساجي قائمشهر تمركز 
كرده ايم و در همين مدت چندين جلسه برگزار كرده ايم 
تا مشكلات بررسي شود. نتيجه رايزني هاي اين مدت 
اين بوده كه مدير كارخانه تغيير كرده و فردي از جنس 
كارگران منصوب شده است. نگاه جدي ما اين است كه 
هيچ كارگري نبايد از كارخانه نساجي اخراج شود. مالك 
كارخانه نساجي مدعي است كه كارخانه زيان ده است 
كه بايد كارشناسي ش��ود و نحوه قراردادها را بررسي 
كنيم. قرار بود ايشان كارخانه را بازسازي كند و ظرفيت 
اشتغال را به 2 هزار نفر برساند كه نه تنها چنين چيزي 

محقق نشد بلكه برخي از كارگران نيز اخراج شدند. 
  پسماند و محيط زيست درياي خزر

اما به گفت��ه نماينده م��ردم ن��ور و محمودآب��اد از 
اساس��ي ترين اولويت هاي نمايندگان مجلس دهم 
مازندران بايد سر و سامان دادن به مجمع نمايندگان 
باشد. علي اسماعيلي در اين رابطه معتقد است: بايد 
جلسات اين نشست مهم منظم برگزار و وحدت نظر 
ايجاد شود. خوشبختانه تا اينجاي كار چشم انداز خوبي 
براي تعامل ميان نمايندگان مجلس دهم مازندران 
وجود دارد. وظيفه اصلي نماين��دگان قانونگذاري و 
نظارت بر كار دس��تگاه هاي اجرايي است كه در اين 
زمينه سعي مي كنيم مديران دستگاه هاي اجرايي را 
به مجمع نمايندگان دعوت كنيم تا با تعامل و مشورت 
مشكلات بررسي شود. اين همراهي و همفكري ميان 
نمايندگان و مديران دستگاه هاي اجرايي براي ارائه 
راهكارهاي حل مش��كل مي تواند بر اساس نيازهاي 
مازندران شكل گيرد.  در همين راستا نماينده مردم 
بهشهر، نكا و گلوگاه رسيدگي به مشكل اقتصادي مردم 
استان با نگاه جدي به بحث بيكاري را در رأس برنامه ها 
عنوان كرد وگفت: بيكاري معلول توسعه نيافتگي در 
كش��اورزي، صنعت و خدمات است. چون معيشت 
غالب مردم مازندران در كشاورزي تعريف مي شود، 
بايد اولويت را در حمايت از كشاورزان قرار داد. توسعه 
صنايع كش��اورزي، مقابله با واردات بي رويه، كمك 
به توس��عه صادرات محصولات كش��اورزي، توسعه 
محصولات گلخانه اي و آبزيان و همچنين فرآورده هاي 
دامي از جمله مهم ترين بحث ها در اين زمينه است.  
علي محمد ش��اعري با بيان اينكه اولويت توس��عه 
اقتصادي در شرق مازندران بايد روي توسعه تجارت و 
بازرگاني و توسعه منطقه ويژه اقتصادي اميرآباد باشد، 
تصريح كرد:متأسفانه فرصت تبديل اميرآباد به منطقه 
آزاد در سفر هيئت دولت در سال گذشته از دست رفت. 
چون همگرايي لازم بين نمايندگان و مسئولان وجود 
نداشت. تمام سعي خود را براي اين امر در مجلس دهم 
خواهم كرد تا مجدداً بحث منطقه آزاد اميرآباد مطرح و 
ان شاءالله محقق شود. اين مهم با تعامل دولت، مجلس 

و كمك استانداري مازندران صورت مي گيرد. 
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2هزار پروژه  نيمه تمام مانع توسعه مازندران است
نمايندگان مردم مازندران در مجلس در گفت وگو با »جوان« از مشكلات استان گفتند

 چهارمين جاده زيباي جهان 
از فهرست ثبت ملي باز ماند!

جاده 150 كيلومتري كرج- چالوس در حالي بر چهارمين سكوي زيباترين 
جاده هاي جهان قرار گرفته كه هنوز نتوانسته جايي در فهرست آثار ملي 
كشورمان براي خود پيدا كند. با اينكه سال ها پيش بحث ثبت جهاني اين 
مسير سرسبز مطرح شد، اما با اين حال هنوز حتي نتوانسته در آثار ملي 
هم به ثبت برسد. جاده اي كه در جهان شناخته شده هنوز مورد توجه 
متوليان كشوري قرار نگرفته و اين نشان دهنده بي مهري مسئولان است. 

    
مدت هاست جاده زيبا و سرس��بز كرج- چالوس كه خاطرات شيرين 
بسياري را براي مردم رقم زده و يادآور آن اس��ت، در مسير ثبت ملي 
قرار گرفته است. متأسفانه چالوس در اين راه با دست انداز ها و  پستي 
و بلندي هاي بسياري مواجه شده كه ثبت اين گذرگاه زيبا را به تعويق 
انداخته است. با اينكه اول تيرماه زمان مقرر شده براي ثبت ملي بود، 
اما با گذشت بيش از يك هفته از تاريخ مذكور، همچنان ثبت ملي اين 
جاده زيبا در هاله اي از ابهام قرار دارد.  مديركل ميراث فرهنگي، صنايع 
دستي و گردشگري البرز با اشاره به اينكه جاده كرج- چالوس به عنوان 
چهارمين جاده زيباي جهان ش��ناخته شده، مي گويد: بي ترديد جاده 
چالوس يكي از زيباترين محورهاي كشور اس��ت كه آبشارها، غارها و 

گونه هاي مختلف گياهي در اطراف آن ديده مي شود. 
محمدرضا پوينده ادامه مي دهد: آثار تاريخ��ي و عمارت هاي ييلاقي 
پادشاهان گذش��ته در كنار اين جاده قرار دارد كه بر اهميت تاريخي 
اين جاده مي افزاي��د. از اين رو پرونده جاده چال��وس به  عنوان يكي از 
برجسته ترين داشته هاي استان البرز براي ثبت ملي اين جاده از مدت ها 

قبل مطرح شده و در مسير ثبت ملي قرار گرفته است. 
چهارمين جاده زيباي جهاني در حالي در صف ملي شدن ايستاده است 
كه معضلاتي چون ساخت وس��ازهاي بي رويه، انباشت پسماند ، ورود  
فاضلاب و انواع زباله ها به آب رود خانه، تصرف زمين هاي منابع طبيعي، 
تغيير كاربري، عد م رعايت حريم ها، مشكلات زيست محيطي و تحليل 

اكوسيستم گياهي و جانوري، مقابل ثبت آن قد علم كرده است. 
همچنين تغيي��ر كاربري ها و ساخت وس��ازهاي غيرمجاز مش��كلات 
بسياري را براي چالوس فراهم آورده كه مرگ تد ريجي گياهان، جانوران 
و فرسايش خاك را براي اين جاده زيبا در آينده اي نزديك رقم مي زند. 
با اينكه از مدت ها پيش بحث ملي ش��دن جاده كرج- چالوس مطرح 
ش��ده و تاكنون انتظار مي رفت مش��كلات اين حوزه با همت متوليان 
كاهش يابد، اما نه تنها ذره اي كاهش نيافته  بلكه بر شدت و ميزان آن 
نيز به مرور زمان افزوده شده است. به طوري كه هرازگاهي خبرهايي 
از تجمع زباله ها دركنار جاده مي شنويم كه شيرابه هاي آن بلاي جان 
درختان شده و محيط زيست منطقه را به خطر انداخته است و مسئولان 
شهرداري از جابه جايي آنها عاجزند.  البته مشكلاتي كه بر سر راه ثبت 
ملي اين جاده قرار گرفته فقط به بحث ساختمان سازي ها، تجمع زباله 
و غيره ختم نمي ش��ود، با توجه به اينكه نيمي از اين جاده در اس��تان 
مازندران و نيم ديگر آن در استان البرز قرار گرفته مسئولان هر دو استان 
با شانه  خالي كردن از زير بار مسئوليت خود، وظيفه برنامه ريزي براي 
ملي كردن آن را به يكديگر پاس داده و ثبت آن را به تعويق مي اندازند. 

با توجه به اهميت به ثبت رسيدن جاده جهاني كرج- چالوس، از متوليان 
انتظار مي رود تدابير درستي بينديشند تا آسيب هاي اين حوزه كاهش 
يابد، چراكه جاده اي كه زماني انتظار ثبت جهاني آن مي رفت، اكنون 
حتي از ثبت ملي باز مانده، آن هم درست زماني كه تأكيدهاي زيادي بر 

توجه متوليان به امور گردشگري مي شود. 

پول در دست دهياري، اختيار در دست شهرداري!
 سرگرداني مردم

 با الحاق بي برنامه روستاي مهرشهر به بيرجند
 طي سال گذشته مهاجرت بي رويه روستاييان همجوار شهر بيرجند 
در خراسان شمالي به حاشيه هاي اين شهر، سبب تراكم جمعيت در 
اين نواحي شده است. در اين ميان احداث پروژه هاي مسكن مهر 
در حاشيه هاي اين شهر هم مزيد بر علت شده و ساكنان روستاها را 
به سمت خود كشيده است. تا آنجا كه طبق آمار طي سال هاي اخير 
جمعيت بيرجند و حواشي آن با 25 درصد رشد روبه رو بوده است. 
اين در شرايطي است كه اين افزايش جمعيت در نواحي حاشيه اي، 
هيچ تناس�ب و هماهنگي با امكانات موجود در اين منطقه ندارد. 

    
پس از اجراي پروژه بزرگ مسكن مهر در روستاي دهلكوه يا همان مهر شهر 
بيرجند، رشد قارچ گونه خانه ها مرز اين روستا را به نزديكي هاي بيرجند 
رساند و بخشي از جغرافياي اين شهر شد. سال 92بحث الحاق اين روستا به 
وسعت 300 هكتار به شهر بيرجند در دستور كار قرار گرفت و مردم با تصور 
اينكه به زودي سبك زندگي شان از روستانشيني به شهرنشيني تبديل 
مي شود و از امكانات شهري برخوردار مي شوند با شتاب هر چه بيشتر به 

سمت پروژه هاي مسكن مهر هجوم آوردند. 
حالا نزديك به سه سال از الحاق اين روستا به بيرجند مي گذرد و ساكنان 
اين شهرك نه از خدمات شهري بهره اي دارند نه از فضاهاي آموزشي و نه 
حتي از معابر و خيابان هاي آسفالت. در اين ميان مردم هم نمي دانند بايد 
براي رفع مشكلاتشان دست به دامان چه سازمان يا اداره اي شوند. تا قبل 
از الحاق به بيرجند، خواسته هايشان را از دهياري طلب مي كردند اما حالا 
مسئولان دهياري با اين ادعا كه همه كارها به شهرداري واگذار شده از خود 
سلب مسئوليت كرده اند و مسئولان شهرداري هم انگار هنوز اين منطقه 
را به عنوان جزئي از شهرش��ان نپذيرفته اند.  قبل از تصويب اين الحاقيه، 
هر يك از خانوارهاي اين روستا براي شركت در تأمين هزينه هايي چون 
آماده س��ازي معابر و برخورداري از امكانات، مبالغي نزديك به 5 ميليون 
تومان طي سال، به دهياري پرداخت كردند اما با واگذاري اين منطقه به 
شهرداري نه از مبالغ دريافتي خبري هست و نه هيچ يك از دو اداره مذكور 
براي رفع مشكلات اين منطقه پا پيش مي گذارد. حالا مردم بين شهرداري 
و دهياري سرگردانند و نمي دانند بايد خواسته هايشان را از چه كسي طلب 
كنند. پول در دست دهياري اس��ت و اختيار در دست شهرداري! اين در 
حالي است كه در پي پيگيري هاي ساكنان اين شهرك، شهرداري مدعي 
شده است مبالغ پرداخت شده به دهياري توسط خانوارهاي روستايي براي 
انجام امور رسيدگي به معابر كافي نيست و هر خانوار بايد علاوه بر مبلغ 
قبلي يك ميليون و 700 هزار تومان ديگر به حساب شهرداري واريز كند 

در غير اينصورت انجام اقدامات مذكور امكانپذير نيست!
البته اظهارات معاون عمراني شهردار بيرجند در تناقض با گفته هاي ساكنان اين 
شهرك است. علي عدل درخصوص دريافت هزينه اضافي از ساكنان مي گويد: 
ما حتي يك ريال هم از اهالي نمي گيريم و با وجود اينكه مهرشهر از سال 92 
به بيرجند الحاق شده اما هنوز هم آماده سازي مس��كن مهر 75 هكتاري به 
شهرداري واگذار نشده است.  وي با اشاره به اينكه در حال حاضر شهرداري به 
صورت پيمانكار در حال انجام آماده سازي در اين محدوده است، مي افزايد: مردم 
هزينه آماده سازي را به حساب راه و شهرسازي واريز مي كنند و شهرداري تنها به 
عنوان پيمانكار استعلام را انجام مي دهد اما هيچ هزينه اي را دريافت نمي كند. 
اين در حالي است كه طبق گزارشات رسيده گويا در اثر فشارهاي وارده از سوي 
ساكنان و پيگيري هاي آنها، چند روز پيش عباسعلي مديح، شهردار بيرجند 

شخصاً قول داده تا آخر تيرماه سال جاري كار آسفالت معابر را آغاز كند!.

سلامت ياران اصفهان به كمك بيماران مي آيند
معاون داوطلبان جمعيت هلال احمر استان      اصفهان
اصفهان از اجراي طرح سلامت يار با هدف 
ارائه خدمات داوطلبانه غيرپزشكي به بيماران با مشاركت سلامت ياران 
داوطلب اين جمعيت در بيمارستان عيسي بن مريم اصفهان خبر داد. 
عليرضا سليمي گفت: در اين طرح، سلامت ياران از لحظه پذيرش بيمار 
براي رفع مشكلات بيماران، مراقبت و مديريت مسائل روحي - رواني آنان 
به ارائه خدمات مي پردازند.  وي ادامه داد: سلامت ياران در اين طرح پس از 
اعلام آمادگي و گذراندن دوره هاي آموزشي، طي مراحل گزينش و انجام 
آزمايشات پزشكي و سلامت، تأييديه پزشكي و انجام تور بيمارستان گردي 
فعاليت خود را رسماً آغاز كردند.  معاون داوطلبان جمعيت هلال احمر 
اس��تان اصفهان افزود: با توجه به اينكه يكي از اساسي ترين رسالت هاي 
جمعيت هلال احمر كمك و حمايت از اقش��ار آسيب پذير جامعه است، 
جمعيت هلال احمر ب��ا توجه به ظرفيت گس��ترده اي ك��ه در جذب و 
سازماندهي سرمايه هاي انساني داوطلب دارد، مي تواند به بهبود وضعيت 
بيماران بدون همراه در بيمارستان ها كمك كند.  سليمي تصريح كرد: 
سلامت ياران در اين طرح با اختصاص ساعاتي از روز به انجام فعاليت هاي 
داوطلبانه در اين امر خداپس��ندانه مشغول هستند. سلامت ياران حلقه 

مفقوده بين بيمار، پزشك و پيراپزشك را پر خواهند كرد. 

ام�روز در حالي مازن�دران با 2 هزار پ�روژه نيمه تمام روبه رو اس�ت كه 
گلوي توسعه استان را مي فش�ارد و تكميل همه آنها به 4 هزارميليارد 
تومان اعتبار نياز دارد. در كنار اين، مس�ائل ديگري نيز وجود دارند كه 
مازندران را تهديد مي كنند. مش�كلاتي كه نياز است به صورت ويژه به 
آنها رسيدگي شود. حل مشكل زباله، پسماند، تغيير كاربري، بيكاري، 
تعطيلي واحدهاي صنعتي، كشاورزي سنتي، راه هاي مواصلاتي و موارد 

ديگر از جمله مهم ترين دغدغه هاي مازندران محس�وب مي ش�ود.  در 
همين رابطه يكي از ظرفيت هاي مهم س�ازماني و قانوني براي پيگيري 
مطالبات مازندران و تحقق برخي اهداف كلان استاني، ظرفيت نمايندگان 
هر استان است. مازندران با دارا بودن 12 نماينده يكي از استان هايي است 
كه تعداد نمايندگان بالايي در مجلس دارد كه البته مطابق قوانين جديد 
جمعيتي افزايش نمايندگان، بايد اين تعداد به 14 نماينده افزايش يابد. 

علي سوركي
   گزارش يك

50 درصد تأسيسات آب روستايي زنجان 
فرسوده است 

مدير عام�ل ش�ركت آب و فاض�لاب     زنجان
روس�تايي اس�تان زنجان از فرسوده 
بودن بيش از 50 درصد تأسيسات آب روستايي اين استان خبر داد. 
محمدحسين مهانفر با بيان اينكه بالغ بر 50 درصد تأسيسات فرسوده است، 
ولي با توجه به اولويت بندي انجام گرفته آبرساني به روستاهاي فاقد امكانات 
در اولويت قرار دارد، در خصوص روستاهاي تحت پوشش آبرساني در استان 
گفت: در اين راستا آبرساني به 142 روستا با اعتبار 125 ميليارد تومان مورد 
توجه قرار گرفته است. همچنين 556 روس��تا تحت پوشش شركت آب و 
فاضلاب روستايي قرار دارد.  اين مسئول خاطرنش��ان كرد: ساير روستاها 
كه تحت پوشش نيستند يا در اولويت بندي جمعيتي اين شركت نبوده و 
روستاهاي زير 20 نفر خانوار هستند يا اهالي روستا تمايلي به لوله كشي آب 
ندارند و آب مورد  نياز از راه هاي ديگر تأمين مي شود، ولي بايد تأكيد كرد در 
هر صورت آب با كيفيت در اختيار روستاييان قرار مي گيرد.  وي در خصوص 
مشاركت روستاييان در پروژه هاي آبرساني، تصريح كرد: برخي فعاليت هاي 
آبرساني در سال هاي 92 و 93 به صورت مش��اركتي انجام شد ولي شاهد 
مشكلاتي در اين زمينه بوديم، لذا مطالعاتي در اين زمينه انجام گرفت و نتايج 
آن بررسي شد.  مهانفر تأكيد كرد: نمي توان ادعا كرد كه در همه روستاها به 
صورت 24 ساعته آب وجود دارد ولي قطعاً آب مصرفي روستاها مناسب و با 
كيفيت است. همچنين براي تأمين آب فعاليت هايي همچون مسدود كردن 
چاه هاي غير مجاز و برداشت غيرمجاز آب بايد انجام گيرد زيرا حتي يك درصد 

از اين برداشت هاي غيرمجاز مي تواند آب چند روستا را تأمين كند. 

كارخانه هاي توليد كاشي و سراميك در صف تعطيلي
ساخت و ساز راكد است، بيش از نياز يك ساله كشور كاشي و سراميك در انبارها انباشت شده است

طرح تثبيت شن هاي روان در مناطق بياباني سرخه اجرا مي شود 
رئيس اداره منابع طبيعي و آبخيزداري شهرستان سرخه از اجراي طرح تثبيت     سمنان
شن هاي روان در مناطق بياباني و همجوار كوير در اين شهرستان خبر داد. 
حميدرضا همتي گفت: استفاده از گونه هاي بومي و مقاوم، اجراي به موقع و كاشت نهال در فصل و 
زمان مناسب، ريزش هاي جوي مناسب، تداوم آبياري و. . . از عوامل مؤثر در موفقيت اجراي پروژه هاي 
بيابان زدايي است.  وي با اشاره به لزوم بيابان زدايي در مناطقي از اين شهرستان از اجراي يك طرح 
نهالكاري به وسعت 60 هكتار در منطقه صوفي آباد س��رخه خبر داد و خاطرنشان كرد: اجراي طرح 
بيابان زدايي از گس��ترش بيابان ها و حركت ش��ن هاي روان جلوگيري مي كند.  رئيس اداره منابع 
طبيعي و آبخيزداري شهرستان سرخه همچنن از تأمين منابع آبي براي پروژه نهالكاري 260هكتاري 

صوفي آباد كه در سال گذشته اجرايي شده خبر داد.

2500 يتيم چهارمحال و بختياري 12 هزار حامي دارند 
مديركل كميته امداد امام خميني)ره( استان چهارمحال و بختياري با     چهارمحال و بختياري 
اشاره به اينكه يكي از اهداف كميته امداد امام خميني)ره( اكرام افراد 
تحت پوشش است، از وجود 12 هزار حامي در سطح استان كه از 2 هزار و 500 يتيم حمايت مي كنند خبرداد. 
ابوالقاسم رستگار گفت: يكي از اهداف كميته امداد امام خميني)ره( اكرام افراد تحت پوشش است كه طرح 
آن از 20 سال قبل آغاز شده است. در اين راستا در سطح استان 12 هزار حامي از 2 هزار و 500 يتيم حمايت 
مي كنند.  وي خاطرنشان كرد: بيشترين ميزان كمك در شهرستان هاي شهركرد، سامان و بن و كمترين 
آن در شهرستان لردگان انجام مي شود.  اين مسئول گفت: يكي ديگر از برنامه هاي اساسي كميته امداد امام 
خميني)ره( كمك به توانمندسازي افراد تحت پوشش و مخصوصاً ايتام است.  رستگار اظهار كرد: خيراني در 

اين زمينه در استان فعاليت مي كنند كه در حمايت از خانواده ها در جهت خودكفايي پيشگام هستند.

ميترا شهبازي مريم احمدي

  گلستان: آيين افتتاحيه طرح هجرت 3 بس��يج دانش آموزي با حضور 
مسئولان آموزش و پرورش و سپاه پاسداران گرگان با مشاركت بيش از 3 هزار 
دانش آموز در هنرستان 22 بهمن گرگان برگزار شد. طرح هجرت  3 با شركت 
30 هزار و897 دانش آموز به مدت 50 روز با هدف تعمير و زيبا سازي مدارس 
و با محوريت تعمير وتجهيز سرويس هاي بهداشتي، آبخوري ها و كلاس هاي 
مدارس استان از اول تير آغاز شد و تا 20 شهريور 1395 ادامه خواهد داشت.    
  مركزي: استاندار مركزي گفت: حمايت از صنايع مشكل دار به منظور 
تسهيل امور و بهبود توليد در راستاي اهداف ستاد اقتصاد مقاومتي استان 
در دستور كار است. محمود زماني قمي مديريت اصولي منابع و امكانات و 
موقعيت شناسي رشد، اعتماد و همگرايي در نيروي كار در كنار صادرات و 

بازاريابي و كيفيت بخشي محصولات را از مسائل مورد تأكيد دانست.
  گيلان: محمدعلي فراميني، مديرعامل آبفار گيلان با اش��اره به بهسازي 
114 دهنه چشمه، راه اندازي 55 باب ايستگاه پمپاژ و احداث 14 هزار و 745 
مترمكعب مخزن ذخيره و تعديل فشار گفت: در دولت يازدهم، 236 ميليارد و 
766 ميليون تومان اعتبار به بخش آب شرب روستايي گيلان اختصاص يافت. 

  مازندران: عضو هيئت رئيسه كميسيون 
عمران مجلس شوراي اسلامي گفت: مجمع 
نمايندگان در افزايش سهم بري مازندران از 
مهار و تأمين منابع آبي مصمم و هماهنگ 
هستند. حسين نياز آذري گفت: 130ميليارد 
ريال ب��راي تأمين آب ش��رب روس��تاهاي 
شهرستان بابل در قالب هفت مجمتع آبرساني 

در سال جاري اختصاص مي يابد. 
  اردبيل: به همت مؤسسه مردم نهاد شمس جاويد، هشتمين دوره طرح 
»كوچه هاي منتظر« در مناطق محروم اردبيل اجرا شد. امين قديمي دبير 
اين مؤسسه با بيان اينكه طرح »كوچه هاي منتظر« براي هشتمين سال 
متوالي توسط مؤسسه مردم نهاد ش��مس جاويد اجرا مي شود، گفت: در 
طرح سال جاري به 100 خانواده محروم، نيازمند، بي سرپرست، معلول و 

بدسرپرست كمك رساني مي شود. 
  اصفهان: معاون امور مراكز اداره كل آموزش فني و حرفه اي اس��تان 
اصفهان، از صدور 114 مجوز مش��اغل خانگي در استان خبر داد. عباس 
مهديان با اشاره به وضعيت مشاغل خانگي اظهار كرد: با توجه به رسالت 
آموزشي سازمان آموزش فني و حرفه اي  كشور و همچنين همسو شدن 
اهداف و برنامه  دستگاه هاي اجرايي، استفاده از ظرفيت هاي مشاغل خانگي 
و كسب و كارهاي خرد يكي از بهترين روش ها براي تحقق اشتغال است. 
كسب و كار هاي خانگي از نظر ايجاد شغل و نو آوري در توليد و عرضه كالا و 
خدمات و سنخيت با تجارت الكترونيك سبب تنوع و دگرگوني بسياري در 

بازار هاي مختلف شده است. 
  خراسان شمالي: مديركل دامپزشكي خراسان شمالي با بيان اينكه 
گمانه زني ها درباره شيوع بالاي بيماري تب مالت در اين استان صحت ندارد، 
تأكيد كرد: ميزان بروز تب مالت در ميان دام هاي استان كمتر از 7 درصد 
است. دكتر محمدمهدي احمدي در پاسخ به اين سؤال كه برخي از مسئولان 
دانشگاه علوم پزشكي استان معتقدند كه ميزان شيوع تب مالت در برخي از 
مناطق 70 درصد و در برخي از مناطق نيز بيش از 55 درصد است گفت: از 
آنجايي كه تب مالت يك بيماري مشترك ميان انسان و دام است و از دام به 

انسان منتقل مي شود، اين گمانه زني ها صحت ندارد. 
  خوزستان: نخس��تين محموله ريلي به وزن 20 هزار تن با مشاركت 
بخش خصوصي از پايانه ريلي جديدالاحداث منطقه ويژه اقتصادي بندري 
امام خميني)ره( بارگيري و به مبادي مصرف در سمنان منتقل شد. رضازاده 
معاون مهندسي و عمران اداره كل بنادر و دريانوردي استان خوزستان در 
اين باره گفت: اين پايانه با برخورداري از س��ه خط راه آهن به طول هزار و 
500 متر و چهار دستگاه باسكول ريلي با ظرفيت هزار و 200 تن، امكان 
حمل و نقل كالاهاي اساسي از جمله غلات را در منطقه ويژه اقتصادي بندر 

امام خميني)ره( فراهم كرده است.


